
Rada Powiatu w Końskich

Komisja Budżetu, Rolnictwa, Zdrowia i Oświaty

Protokół nr 1/1/2019

Obrady rozpoczęto 11 stycznia 2019 o godz. 08:30, a zakończono o godz. 09:31 tego samego
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:
1. LiHa Brożyna
2. Dorota Duda
3. Czesław Kurcbart
4. Jarosław Lasota
5. Andrzej Marek Lenart
6. Wojciech Owczarek
7. Paweł Pękala

8. Grzegorz Piec
9. Jan Marcin Prasał

10. Magdalena Prasał

11. Damian Rozmus
12. Wiesław Skowron
13. Bogdan Soboń

14. Beata Zbróg

Posiedzenie otworzyłaDorota Duda - Przewodnicząca Rady Powiatu.

Ad.l
Przyjęcieporządkuposiedzenia.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcieporządkuposiedzenia..

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:°
Wyniki imienne:
ZA (14)
Lilla Brożyna, Dorota Duda, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Andrzej Marek Lenart,
Wojciech Owczarek, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Jan Marcin Prasał, Magdalena Prasał,

Damian Rozmus, Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Beata Zbróg

Porządek obradprzyjętojednogłośnie.

Ad.2
Ukonstytuowanie się Komisji - wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego.

Przewodnicząca Rady Dorota Duda zgłosiłana Przewodniczącego Komisji kandydaturę
radnego Pawła Pękali.

Innych kandydatur nie zgłaszano.
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Radny PawełPękala wyraził zgodę na kandydowanie.

Przystąpiono do głosowania.

Głosowano w sprawie:
Wybór PrzewodniczącegoPana Pawła Pękali..

Wyniki głosowania

ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU:O, NIEOBECNI: °
Wyniki imienne:
ZA (9)
Dorota Duda, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Andrzej Marek Lenart, Wojciech
Owczarek, Paweł Pękala, Damian Rozmus, Bogdan Soboń, Beata Zbróg
PRZECIW (3)
Grzegorz Piec, Jan Marcin Prasał, Magdalena Prasał

WSTRZYMUJĘSIĘ (2)
Lilla Brożyna, Wiesław Skowron

Radni większością głosów wybrali na Przewodniczącego Komisji Budżetu, Rolnictwa,
Zdrowia i Oświaty radnego Pawła Pękalę.

Przewodnicząca Rady Powiatu Dorota Duda pogratulowała wyboru i przekazała

prowadzenie obrad nowo wybranemu PrzewodniczącemuKomisji.

Przewodniczący Komisji Paweł Pękała zgłosił na Wiceprzewodniczącego kandydaturę

radnego Czesława Kurcbarta.

Innych kandydatur nie zgłaszano.

Radny CzesławKurcbart wyraził zgodę na kandydowanie.

Przystąpiono do głosowania.

Głosowano w sprawie:
Wybór WiceprzewodniczącegoPana CzesławaKurcbarta.

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU:O, NIEOBECNI: °
Wyniki imienne:
ZA (12)
Dorota Duda, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Andrzej Marek Lenart, Wojciech
Owczarek, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Jan Marcin Prasał, Magdalena Prasał, Damian
Rozmus, Bogdan Soboń, Beata Zbróg
WSTRZYMUJĘSIĘ (2)
Lilla Brożyna, Wiesław Skowron

Radni większością głosów wybrali na Wiceprzewodniczącego Komisji Budżetu, Rolnictwa,
Zdrowia i Oświaty radnego Czesława Kurcbarta.

Ad.3
Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:
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a) przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koneckiego na lata 2019-2026.

W dyskus ji wzięli udział:

Radny Wiesław Skowron złożył wniosek, aby Skarbnik Powiatu nie przedstawiała tak
obszernego materiału, ponieważ otrzymali go wcześniej i mieli możliwość się z nim
zapoznać.

PrzewodniczącyKomisji poddał pod głosowanie wniosek radnego.

Na tym dyskusję zakończono i przystąpiono do głosowania.

Głosowano wniosek w sprawie:
Radnego Wiesława Skowrona dotyczącego przystąpieniado pytań.

Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: °
Wyniki imienne:
ZA (13)
Lilla Brożyna, Dorota Duda, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Andrzej Marek Lenart,
Paweł Pękala, Grzegorz Piec , Jan Marcin Prasał, Magdalena Prasał, Damian Rozmus,
Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Beata Zbróg
WSTRZYMUJĘSIĘ (1)
Wojciech Owczarek .

Komisja większościągłosów przyjęławniosek złożony przez radnego Wiesława Skowrona.

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie opiniowany projekt
uchwały.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Powiatu Koneckiego na lata 2019-2026.

Wyniki głosowania
ZA : 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU:O, NIEOBECNI: °
Wyniki imienne:
ZA (9)
Dorota Duda, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Andrzej Marek Lenart, Wojciech
Owczarek, Paweł Pękala, Damian Rozmus, Bogdan Soboń, Beata Zbróg
WSTRZYMUJĘSIĘ (5)
Lilla Brożyna, Grzegorz Piec , Jan Marcin Prasał, Magdalena Prasał, Wiesław Skowron

Komisja większościągłosówpozytywnie zaopiniowała rozpatrywany projekt uchwały.

b) uchwalenia budżetu Powiatu Koneckiego na 2019 rok.

Radny Wiesław Skowron podtrzymał wcześniej złożony wniosek.

Przystąpiono do głosowania.

Głosowano wniosek w sprawie:
Radnego WiesławaSkowrona.
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Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O

Wyniki imienne:
ZA(ll)
Dorota Duda, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Andrzej Marek Lenart , Paweł Pękala,

Grzegorz Piec, Jan Marcin Prasał, Magdalena Prasał, Damian Rozmus , Bogdan Soboń, Beata
Zbróg
PRZECIW (1)
Wiesław Skowron
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
LilIa Brożyna, Wojciech Owczarek

Komisja większością głosów przyjęła wniosek złożony przez radnego Wiesława Skowrona.

W dyskusji wzięli udział:

Radny Jan Marcin Prasał stwierdził , że Gmina Gowarczów chciałaby partycypować w
kosztach remontu dróg T428 oraz T433, stosowne pismo powinno wpłynąć dzisiaj do
Starostwa, w związku z czym poprosił o uwzględnienie dróg w projekcie budżetu.

Starosta Konecki Andrzej Marek Lenart oznajmił, że niektórzy włodarze gmin, tak
jak Burmistrz Miasta i Gminy Końskie, osobiście się pojawiają i przedstawiają propozycje
na najbliższe 5 lat i takiego kroku oczekuje, wraz ze wskazaniem priorytetów. Dodał,

że na spotkaniu noworocznym zasugerował spotkanie Pani Burmistrz Stąporkowa, ponieważ

nierealnym jest zrealizowanie w 2019 roku wszystkich zadań drogowych wskazanych przez
Panią Burmistrz. Był na Konwencie Starostów i wszystkie powiaty mają problem z realizacją

inwestycji drogowych od momentu, jak w 2004 zlikwidowana została subwencja drogowa.
Powiat będący administratorem, właścicielem dróg powiatowych, nie jest w stanie z własnych

środków zrealizować wszystkich planów i potrzeb, przy uwzględnieniu, że w Powiecie
Koneckim jest około 570 km dróg. Dlatego chce doprowadzić do indywidualnych spotkań ze
wszystkimi włodarzami gmin oraz radnymi z opozycji, aby wypracować priorytety drogowe
na kolejne lata.

Na tym dyskusję zakończono i przystąpiono do głosowania.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Koneckiego
na 2019 rok.

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O

Wyniki imienne:
ZA (8)
Dorota Duda, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Andrzej Marek Lenart, Paweł Pękala,

Damian Rozmus, Bogdan Soboń, Beata Zbróg
PRZECIW (4)
Lilla Brożyna, Wojciech Owczarek, Magdalena Prasał, Wiesław Skowron
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Grzegorz Piec, Jan Marcin Prasał

Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała rozpatrywany projekt uchwały.
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AdA
Zapoznanie się z opiniami i wnioskami Komisji stałych Rady Powiatu dotyczącymi projektu
budżetu Powiatu na 2019 rok - wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia
budżetu Powiatu Koneckiego na 2019 rok.

Przewodniczący Komisji Paweł Pękala poinformował, że Komisja Rewizyjna oraz Komisja
Praworządności i Bezpieczeństwa Publicznego zapoznały się z projektami uchwał

i zaopiniowały pozytywnie. Ponadto odczytał wniosek trzech radnych, Lilii Brożyny,

Wiesława Skowrona oraz Mariana Domagały, skierowany do Przewodniczącego Komisji
Budżetu, Rolnictwa, Zdrowia i Oświaty, z prośbą o dokonanie zmian w projekcie budżetu

na 2019 rok. Zapytał również czy Gmina Stąporków dysponuje środkami

na współfinansowanie wymienionych odcinków dróg, wzorem lat poprzednich 50/50.

W dyskusji wzięli udział:

Radny Wiesław Skowron uważa, że w tej fazie procedury nad budżetem jest to nieistotne,
ponieważ zgodnie z wypowiedzią Starosty, będą prowadzone rozmowy z włodarzami gmin.
Dodał, że w jego opinii, Komisja powinna zająć stanowisko w sprawie wniosku i przekazać
je do Zarządu Powiatu.

Radny Jarosław Lasota oznajmił, że zgodnie z § 39 punkt 2 Statutu Powiatu, wnioski mogą
być przyjęte oraz odrzucone przez Komisję. Zaproponował, aby poddać wniosek pod
głosowanie.

Radny Wiesław Skowron stwierdził, że w sprawie debaty nad budżetem, obowiązuje inna
procedura, wynikająca z ustawy o finansach publicznych, ustawy o samorządzie powiatowym
i statutu. Uważa, że należy stosować się do procedury, która w tym celu została opracowana
i przyjęta uchwałą Rady Powiatu.

Przewodniczący Komisji Paweł Pękała podzielił zdanie radnego Wiesława Skowrona,
że jest to odrębna procedura, ale została sprecyzowana w uchwale li XXX/2/2010 Rady
Powiatu w Końskich z dnia 27 stycznia 2010 roku, której §1 punkt 16 brzmi, że wniosek
powinien być przekazany do Zarządu Powiatu. Zarząd Powiatu po zapoznaniu się z treścią

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz opinii Komisji właściwej ds. budżetu, w miarę

możliwości uwzględnia zawarte w niej wnioski i dokonuje autopoprawki, do uchwały

budżetowej, którą przekazuje Przewodniczącemu Rady Powiatu. W związku z tym,
zaproponował, aby wniosek przekazać do Zarządu Powiatu.

Radny Wiesław Skowron stwierdził, że jest to obowiązek, aby przekazać wniosek
do Zarządu.

Starosta Konecki Andrzej Marek Lenart oznajmił, że wniosek zostanie rozpatrzony
na najbliższym posiedzeniu Zarządu. Zwrócił uwagę na pewną niespójność, kiedy dochodzi
do głosowania, wydania opinii na temat budżetu a następnie radni składają wniosek.
Stwierdził, iż najpierw powinien być złożony wniosek a następnej kolejności odbywa się

głosowanie projektu. Poprosił, aby wnioski były formułowanie merytorycznie a nie jak w tym
przypadku mowa jest o "pseudoimprezach". Dodał, że radni powinni być rozeznani także w
innych powiatach. Zwrócił uwagę, że powiat w ciągu roku organizuje 2 imprezy sztandarowe.
Uważa, że posądzanie Zarządu o to, że wydaje pieniądze na "pseudoimprezy" jest nie
na miejscu, gdyż jest to kontynuacją praktyki z lat poprzednich. Dodał, że część radnych była

w składach Rady Powiatu od 1999 roku a imprezy te zainicjonowane zostały właśnie wtedy,
a nie przez obecnego Starostę czy Wicestarostę.
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Radny Wiesław Skowron poinformował, że ma zastrzeżenia do procedowania nad
budżetem, jednak nie będzie wnosić pism formalnych do instancji upoważnionych do nadzoru
takich spraw. Natomiast odnośnie organizacji imprez , zawsze przedstawiał swoje uwagi.
Natomiast nie ma nic przeciwko organizacji imprez powiatowych, jednak uważa, że należy

przy tym pamiętać, by wpływały one na poprawę sytuacji powiatu, nie mogą być tylko
.Jcosztotw órcze'' .

Przewodniczący Komisji Paweł Pękała zaproponował, aby poddać pod głosowanie

propozycję przekazania wniosku do Zarządu Powiatu, jak również zobowiązać i prosić

Zarząd o rozmowę z Panią Burmistrz Stąporkowa, celem wygospodarowania środków

na współfinansowanie inwestycji drogowych. Dodał, że jedna z gmin także złożyła wniosek
i na tym etapie zadeklarowała 50% dofinansowania a drogi te jeszcze nie zostały ujęte

w budżecie. Należy liczyć się z tym, że wzorem lat poprzednich, inwestycje drogowe będą

realizowane jak tylko będą dostępne odpowiednie środki. Zapytał czy radni wyrażają chęć

przegłosowania, by przedłożyć wniosek do Zarządu.

Skarbnik Powiatu Edyta Drążkiewicz uważa, że wszyscy w swoich wypowiedziach mają

rację, jednak radni zgłaszają swoje propozycje, wnioski na tej Komisji i jako Komisja
powinni przegłosować jedno stanowisko, które następnie trafi do Zarządu. W myśl statutu
wypracowana opinia powinna być przegłosowana na Komisji, ponieważ powinno to być

jedno stanowisko Komisji bez względu na to jaka ta opinia będzie.

Przewodniczący Komisji Paweł Pękała oznajmił, że w dalszej części będą głosować

w sprawie przyjęcia opinii o projekcie budżetu w obecnym kształcie. Uważa jednak,
że powinni przegłosować wniosek radnego Wiesława Skowrona.

Radna Lilia Brożyna stwierdziła, że nie mają zastrzeżeń do promocyjnych działań powiatu.
Chciałaby zwrócić uwagę na fakt, iż od 12 lat Zarząd Powiatu deklarował naprawy dróg
uwzględnionych we wniosku, jednak do obecnej chwili nie zostało to wykonane.

Radny Jan Marcin Prasał poinformował, że radni mają prawo złożyć wniosek. Uważa,

że procedowany wniosek mógł być zaadresowany bezpośrednio do Zarządu Powiatu, gdyż

mógłby go od razu uwzględnić w projekcie, a nie kierować go do Przewodniczącego Komisji.

Radny Wiesław Skowron oznajmił, że Przewodniczący Komisji wyraźnie przeczytał,

iż obowiązkiem jest skierowanie wszystkich wniosków, dotyczących budżetu

do Przewodniczącego Komisji Budżetu i wynika to z procedury.

Wicestarosta Konecki Bogdan Soboń stwierdził, że Komisja ma wydać opinię na temat
wniosku i przekazać do Zarządu a Zarząd ma go rozpatrzeć.

Radny Wiesław Skowron zgodził się z wypowiedzią Wicestarosty, jednak radni poprzez
udział w stałych Komisjach Rady Powiatu, opiniują przedłożony projekt, składają ewentualne
wnioski w sprawie i przekazują na piśmie Przewodniczącemu Komisji właściwej do spraw
budżetu w terminie 10 dni od daty otrzymania materiałów.

Skarbnik Powiatu Edyta Drążkiewicz poinformowała, że Komisja formułuje opimę

ostateczną o projekcie.

Starosta Konecki Andrzej Marek Lenart stwierdził, że głównym partnerem
w współfinansowaniu musi być Burmistrz Gminy Stąporków, gdyż powiat nie jest w stanie
pokryć wszystkich nakładów inwestycyjnych i żaden powiat nie jest w stanie tego udźwignąć.

Natomiast odnosząc się do kwestii zaniedbań oznajmił, że biorąc pod uwagę drogę w stronę
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Niekłania był złożony wniosek w ramach "schetynówki", ale został odrzucony, następnie była
propozycja ze strony powiatu współfinansowania tej drogi, jednak nie było zgody Pani
Burmistrz Stąporkowa.

Wicestarosta Konecki Bogdan Soboń oznajmił, iż nie można twierdzić, że przez 10 lat
nie były realizowane zadania drogowe na terenie gminy Stąporków.

Radny Wiesław Skowron wytłumaczył, że 10 lat o których wspomniałaradna Lilla Brożyna,

dotyczy wymienionych we wniosku dróg, a nie całej działalności Zarządu.

Przewodnicząca Rady Powiatu Dorota Duda uważa, że jest to bardzo ważny temat
i rozumie stanowisko radnych z gminy Stąporków, którzy chcą aby zostały wykonane
inwestycje drogowe w tej gminie, jednak zostałajuż podjęta decyzja o przekazaniu wniosku
do Zarządu Powiatu.

Na tym dyskusjęzakończono.

PrzewodniczącyKomisji Paweł Pękała poddał pod głosowaniesprawę przekazania wniosku
do Zarządu Powiatu celem podjęcia stosownych działań.

Głosowanowniosek w sprawie:
przekazania wniosku radnych do Zarządu Powiatu.

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: °
Wyniki imienne:
ZA (13)
Lilla Brożyna, Dorota Duda, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Wojciech Owczarek, Paweł
Pękala, Grzegorz Piec, Jan Prasał, Magdalena Prasał, Damian Rozmus, Wiesław Skowron,
Bogdan Soboń, Beata Zbróg
WSTRZYMUJĘSIĘ (1)
Andrzej Marek Lenart

Komisja większościągłosów postanowiłaaby wniosek radnych przekazany został do Zarządu

Powiatu.

Przewodniczący Komisji Paweł Pękała przedstawił projekt uchwały Komisji Budżetu,

Rolnictwa, Zdrowia i Oświaty w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu
w Końskich w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Koneckiego na 2019 rok.

Głosowano w sprawie:
zaopiniowania projektu chwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Koneckiego na 2019
rok.

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: °
Wyniki imienne:
ZA (8)
Dorota Duda, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Andrzej Marek Lenart, Paweł Pękala,

Damian Rozmus, Bogdan Soboń, Beata Zbróg
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PRZECIW (4)
Lilla Brożyna, Wojciech Owczarek, Magdalena Prasał, Wiesław Skowron
WSTRZYMUJĘSIĘ (2)
Grzegorz Piec, Jan Prasał

Komisja większością głosów podjęła uchwałę Nr 111/2019 w sprawie zaopiniowania projektu
uchwały Rady Powiatu w Końskich w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Koneckiego
na 2019 rok.

Ad .5
Sprawy różne.

W dyskus ji wzięli udział:

Radny Wiesław Skowron poinformował, że jest ogólnokrajowa inicjatywa, pod hasłem

bezpieczeństwa w ramach, której można zgłaszać projekty, które zagrażają bezpieczeństwu

i rząd dofinansowuje takie działania. W związku z tym zapytał czy ze strony naszego powiatu
jest taka inicjatywa, aby skorzystać z tej formy .

Starosta Konecki Andrzej Marek Lenart stwierdził, że takie pismo wpłynęło we wrześniu

ubiegłego roku podpisane przez Ministra Infrastruktury odnośnie przewidywanych środków

pomocy rządowej i tam przewidziane są działania, a także środki dedykowane Wojewodą

na poprawę bezpieczeństwa, w tym infrastruktury drogowej.

Wicestarosta Konecki Bogdan Soboń oznajmił, że dwa tygodnie temu było ogłoszone, aby
mieszkańcy do końca tego miesiąca wskazywali miejsca niebezpieczne.

Przewodnicząca Rady Powiatu Dorota Duda poinformowała, że jest coś takiego jak
krajowa mapa zagrożeń w której można wskazywać punkty i osobiście już przygotowuje
pismo, względem tej propozycji.

Starosta Konecki Bogdan Soboń oznajmił, że Zarząd będzie rozmawiał z Panem
Stanisławem Mościńskim - Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowym w celu przeanalizowania
i wskazania takich miejsc niebezpiecznych, na które mogą uzyskać dofinansowanie.

Na tym dyskusję zakończono.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji podziękował za uczestnictwo
i ogłosił zakończenie posiedzenia.

PrzewodniczącyKomisji
Budżetu, Rolnictwa, Zdrowia i Oświaty

Paweł Pękala

Przygotował(a): Iwona Cholewa

przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl
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